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Referat af ’Informations Venners’ generalforsamling den 30. marts 2025 i Informations 
kantine kl. 14-16 

Der var i alt 37 deltagere. 

Dagsorden, iflg. vedtægterne: 

Pkt. 1 Valg af dirigent og referent  

Dirigent: Knud Vilby blev valgt.  
Referent: Barbara Melchior blev valgt.  
Et ekstra punkt blev tilføjet dagsordenen, pkt. 8A 
 
Pkt. 2 Formandens beretning  

Formanden, Christian Nissen, fremlagde sin beretning, som desuden var udsendt til 
medlemmerne og lagt ud på hjemmesiden,  www.informations-venner.dk.  
Christian Nissen fokuserede derfor kun på enkelte emner. 
Først en rettelse til den skriftlige beretning: Journalistpraktikanternes rejse gik til Slovakiet, 
ikke til Sverige (under pkt. 1 Økonomisk støtte til Information). 
 
Et vigtigt emne i 2024 har bl.a. været Medieforliget, som har ændret meget for Information. 
4% (af den oprindelige støtte) nedskæres hvert år. Et udvalg vedrørende fremtidens 
mediestøtte til Information er nedsat. Information er bl. a. i kontakt med den norske avis 
”Klassekampen” om dette emne. 
Et andet vigtigt emne har været Venneforeningens forsøg på at skaffe flere – unge – 
abonnenter til Information. 
Læsermøder. Der har i 2024 været 4 læsermøder, samt et ekstraordinært møde vedrørende 
”avisernes krise”. 
Medlemstallet var ved udgangen af 2024  468. 
Beholdningen af Informations-aktier er uforandret nominelt på 964.700 kr.  
Beretningen blev godkendt. 
 
Pkt. 3 Regnskab for det foregående kalenderår 

Udgifterne i 2024 har været mindre end i 2023 og egenkapitalen er derfor nu på 75.319,89 
kr. 
Regnskabet blev godkendt. 
 
Pkt. 4 Drøftelse: Foreningens fremtid og udviklingsmuligheder 

Christian Nissen fremlagde baggrunden for dette punkt. Venneforeningens hovedformål er 
ifølge vedtægterne at støtte bladet økonomisk og at udbrede kendskabet ti Information. 
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Den økonomiske støtte er meget beskeden, 0,06% af Informations omsætning på  ca. 140 
mio kr.  

Forsøgene på at udbrede kendskabet til Information, især blandt de unge, har været 
skuffende. Kun halvdelen af de udbudte gratis abonnementer er efter 3 år blevet trukket. 
Uddeling af tilbuddet på Københavns Universitet har ikke hjulpet. Debatter på Læsermøder 
ej heller. Heller ikke oprettelse af en Facebook side og en ny hjemmeside har lokket flere 
unge til at tegne abonnementer. 

Blandt mødedeltagerne blev der bl.a.  efterlyst langt flere Læsermøder, en chat-funktion, så 
de unge kunne sidde hjemme og diskutere/spørge Informations journalister om emner, der 
optager dem, arrangementer à la det århusianske møde for nogle år siden med 750 
deltagere. 

Hovedspørgsmålet er fortsat om Venneforeningen giver Information så meget mere ”added 
value” at det er umagen værd at opretholde den. Vil en anden bestyrelse kunne give et 
bedre resultat? Eller vil et Loyalitetsprogram i Informations regi give et bedre resultat? 

At have to parter, der laver nogenlunde det samme, er uhensigtsmæssigt. Christian Nissen 
nævnte også, at det er et fuldtidsjob at bestyre et Loyalitetsprogram og ikke et job for en 
”bedsteforældre-bestyrelse”. 

Diskussionen endte med, at forsamlingen støttede Bestyrelsen i at gå videre med 
overvejelserne og Christian Nissen indkalder til en ekstraordinær Generalforsamling til 
efteråret. 

Pkt. 5 Fastlæggelse af kontingent for 2024 

Bestyrelsen indstillede, at kontingentet forblev uændret som vedtaget på 
generalforsamlingen 2024. Indstillingen blev tiltrådt. 

Pkt. 6 Valg af formand, kasserer, revisor og revisorsuppleant 
Kun kassereren skulle genvælges, de øvrige er valgt for to år 2024-2025. 
Kasserer Mads Nørgaard-Madsen blev valgt for to år. 
 
Pkt. 7 Valg af tre øvrige bestyrelsesmedlemmer, hvoraf én vælges i ulige år og to i lige år  

Kun Leila Krogh var indstillet til genvalg i to år. De øvrige var valgt for 2024-2025. 
Leila Krogh blev genvalgt for to år. 
 
Pkt. 8 Valg af to bestyrelsessuppleanter (gælder for to år) 

Jonas Heltberg og Leif Lønsmann blev på GF 2024 genvalgt for to år 

Pkt. 8A (Nyt punkt) Glædelig meddelelse 
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Dirigenten gav hermed ordet til formanden, som havde en særlig nyhed, udpegelsen af 
endnu et æresmedlem: Torgny Møller. 

Torgny Møller var ansat på Information fra 1970-1984 inden for arbejdsfællesskab og 
erhverv. Han fik i 1971 Cavlingprisen for sin dybdegående journalistik om Lindøværftet.   

Bestyrelsens motivering kan på foreningens hjemmeside under fanebladet  ”Om os” 
/Æresmedlemmer. 

Pkt. 9 Eventuelt  

Der var intet til punktet Eventuelt. 
 

Formanden takkede Knud Vilby for at have styret forsamlingen gennem mødets dagsorden. 
 
----------------------------------------------- 
 
Efter Generalforsamlingen redegjorde administrerende direktør Stine Carsten Kendal og 
ansvarshavende chefredaktør Rune Lykkeberg for ”Information i dag og i morgen”.  
 
 
 
           Referent    Dirigent 
     Barbara Melchior                        Knud Vilby  
 
 
 
_______________________________  ________________________________ 
 
 
 
 
 
 
 


